
P R O T O K Ó Ł   Nr VII/2007
z sesji Rady Gminy Świdnica
odbytej dnia 2 marca 2007 r.

w sali narad Urzędu Gminy w Świdnicy

Godzina rozpoczęcia: 1100

Godzina zakończenia: 1330

W sesji Rady Gminy Świdnica na ogólną liczbę 15 radnych udział wzięło 15 radnych.

P o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Wyznaczenie sekretarza obrad.
3. Wnioski do porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzednich  sesji (V i VI).
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami.
6. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji.

7. P o d j ę c i e    u c h w a ł:   

1) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne pod nazwą „Budowa sieci 
kanalizacyjnej we wsi Grodziszcze,

2) w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  pracowników 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Świdnica,

3) w sprawie nadania imienia i prawa posiadania sztandaru Gimnazjum w Pszennie,
4) w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli i 

nauczycieli rencistów i emerytów w Gminie Świdnica,
5) w sprawie ustalenia opłat za świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych 

przez Gminę Świdnica,
6) w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodek 

Kultury, Sportu i Rekreacji w Świdnicy i nadania jej statutu,
7) w  sprawie  przyjęcia  rocznego  sprawozdania  z  działalności  Gminnego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Świdnicy za rok 2006,
8) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2007 rok.

8. Zapytania, interpelacje, wolne wnioski.
9.  Informacja o działalności  przewodniczącego Rady Gminy  w okresie między 

sesjami.
10. Sprawozdania  z  działalności  stałych  Komisji  Rady  Gminy  w okresie  między 

sesjami.
11. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wolne wnioski.
12. Sprawy różne.
13. Zakończenie sesji.
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Ad. 1. 

Obrady VII sesji  Rady Gminy Świdnica otworzył  przewodniczący rady Pan Henryk Sara. 
Przewodniczący  powitał  radnych  oraz  zaproszonych   na  sesję  gości.  Na  podstawie  listy 
obecności  i  fizycznej  obecności  na  sali  obrad  stwierdził  kworum  i  prawomocność 
podejmowanych uchwał.

Ad. 2.

Na sekretarza obrad wyznaczono radnego Janusza Marudę.

Ad. 3.

Porządek obrad VII sesji Rady Gminy Świdnica przedłożył przewodniczący rady Pan Henryk 
Sara. Do przedłożonego radzie projektu porządku obrad zmian i uwag nie wniesiono.

Ad. 4. 

Protokół z V sesji Rady Gminy Świdnica przyjęto jednogłośnie: 15 głosów za.
Protokół z VI nadzwyczajnej  sesji Rady Gminy Świdnica przyjęto stosunkiem głosów: 
14 głosów za, 1 głos wstrzymujący się, głosów przeciw nie było.

Ad. 5.

Sprawozdanie z działalności wójta gminy w okresie między sesjami złożyła Pani wójt Teresa 
Mazurek. Szczegółowe sprawozdanie zawarte jest w załączniku do niniejszego protokołu.
Po wysłuchania sprawozdania dyskusji nie prowadzono, jedynie Pani wójt dodała, iż obecnie 
trwają zebrania  wyborcze sołtysów.

Ad. 6.

Sprawozdanie z realizacji  uchwał rady podjętych na poprzedniej  sesji  złożyła wójt gminy 
Pani Teresa Mazurek. Po jego wysłuchaniu dyskusji nie prowadzono.

Ad. 7.    P o d j ę c i e    u c h w a ł:

1)  Projekt  uchwały w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na zadanie inwestycyjne pod nazwą 
„Budowa sieci kanalizacyjnej we wsi Grodziszcze” przedłożył przewodniczący Rady Gminy 
Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną opinię wydała Komisja Budżetu i Finansów. Dyskusji 
nie prowadzono. Uchwałę Nr VII/28/2007 podjęto jednogłośnie – 15 głosami za.

2)  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego 
pracowników  zatrudnionych  w  jednostkach  organizacyjnych  Gminy  Świdnica  przedłożył 
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przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną opinie wydały: Komisja 
Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki.  Dyskusji  nie 
prowadzono. Uchwałę Nr VII/29/2007 podjęto jednogłośnie – 15 głosami za.

3) Projekt uchwały w sprawie nadania imienia i prawa posiadania sztandaru Gimnazjum w 
Pszennie przedłożył  przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara.  Pozytywną 
opinię  wydała  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki.  Dyskusji  nie  prowadzono. 
Uchwałę Nr VII/30/2007 podjęto jednogłośnie – 15 głosami za.

4) Projekt  uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania pomocy zdrowotnej  dla 
nauczycieli  i  nauczycieli  rencistów  i  emerytów  w  Gminie  Świdnica  przedłożył 
przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną opinię wydała Komisja 
Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Turystyki. Komisja wniosła o przegłosowanie autopoprawki do 
projektu  uchwały,  która  wynikła  w  trakcie  prac  komisji.  Autopoprawkę  komisja  również 
zaopiniowała pozytywnie.
Autopoprawkę przyjęto: 14 głosów za, 1 głos wstrzymujący się, głosów przeciw nie było.
Uchwałę nr VII/31/2007 podjęto jednogłośnie – 15 głosami za.

5)  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  świadczenia  przedszkoli  publicznych 
prowadzonych  przez  Gminę Świdnica,  przedłożył  przewodniczący Rady Gminy Świdnica 
Pan Henryk Sara. Pozytywną opinie wydała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. 
Dyrektor  Gminnego  Zespołu  Oświaty  Pani  Maria  Jaworska  wniosła  autopoprawkę  o 
wykreślenie z § 2 zdania drugiego – „wzór umowy stanowi  załącznik do niniejszej uchwały”, 
uzasadniając ją tym, iż umowę zawiera dyrektor, a  w treści uchwały zawarte są wszystkie 
wytyczne.
Autopoprawkę przyjęto jednogłośnie – 15 głosami za.
Uchwałę Nr VII/32/2007 podjęto jednogłośnie – 15 głosami za.

6)  Projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  samorządowej  instytucji  kultury  pod  nazwą 
Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji  w Świdnicy i nadania jej statutu  przedłożył 
przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną opinię wydała Komisja 
Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Turystyki. Komisja wniosła o przegłosowanie autopoprawki do 
projektu uchwały, która wynikła w trakcie prac komisji. Udział w dyskusji wzięli:
- Radny Zbigniew Kondziarz zapytał, czy powołanie Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i 
Rekreacji  jest  konieczne.  Radny  uważa,  iż  obecna  jednostka  GZO  dobrze  funkcjonuje  i 
kultura w naszej  gminie jest  na wysokim poziomie.  Czy może powołanie takiej jednostki 
umożliwi  nam pozyskanie środków finansowych z  zewnątrz?  Radny zapytał  ponadto,  jak 
powołanie dodatkowej jednostki organizacyjnej odbije się w strukturze zatrudnienia oraz w 
strukturze płacowej
-  Pani  wójt  Teresa  Mazurek  wyjaśniła,  iż  powołując  instytucje  kultury  normujemy  stan 
prawny, ustawa jednoznacznie określa, iż gmina do prowadzenia zadań kultury musi powołać 
instytucję  kultury.  Obecnie zadania kultury przypisane są do Gminnego Zespołu Oświaty. 
Jesteśmy jedyną gminą, która prowadzi te zadania nie poprzez instytucje kultury.   Drugim 
powodem powołania instytucji kultury jest możliwość pozyskiwania środków z zewnątrz. Ani 
gmina, jak również GZO nie może z zewnątrz pozyskać pieniędzy na działalność kulturalną. 
Oczywiście chodzi to u drobne pieniądze, ale które są również potrzebne. Odnośnie etatyzacji 
–  jedynym  etatem,  na  który  trzeba  będzie  przewidzieć  pieniądze  będzie  etat  dyrektora 
jednostki. W ogólnym bilansie pozyskane pieniądze powinny zrekompesnować to stanowisko. 
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- radny Wiesław Malisz poprosił o określenie  wielkości kosztów niezbędnych do utworzenia 
instytucji kultury oraz kosztów organizacyjnych (tj. obsługa konta, itp.), jak również poprosił 
o wskazanie źródeł sfinansowania tych wydatków. 
- Pani wójt Teresa Mazurek wyjaśniła, iż jedynym kosztem będzie etat dyrektora, zamkniemy 
się  w ramach środków,  które  posiadamy.  Odnośnie  kosztów związanych z  prowadzeniem 
konta  to  będzie  to  konto  bezobsługowe,  ponieważ  obsługa  mieści  się  w  ramach  obsługi 
urzędu.  Pani  wójt  uważa,  iż  w ramach posiadanych środków powinniśmy sobie  poradzić, 
dlatego należałoby zastanowić się nad tym pomysłem. 
- radny Zbigniew Kondziarz zwrócił uwagę, iż stanowisko dyrektora  jest dość kosztowne . 
Jeśli ma być ono pokryte ze środków  zdobytych przez tę instytucję, to jest to wszystko w 
zasadzie  niepotrzebne.  Radny  uważa  również,  iż  nie  jest  to  sprawa  zbyt  pilna,  i  nie 
powinniśmy nic zmieniać. Radny wskazał ponadto, iż „lepsze jest wrogiem dobrego”.
-  Pani  wójt  Teresa  Mazurek  wskazała,  iż  pensja  dyrektora  nie  kształtuje  się  na  takiej 
wysokości o jakiej  myśli  radny Kondziarz. Jeśli  chodzi o poziom naszej kultury,  to przez 
ostatnie 4 lata został on podniesiony, jednak wymagania naszych zespołów są coraz większe. 
Jeżeli  nie  będziemy  pozyskiwali  pieniędzy,  z  zewnątrz   to  będzie  się  to  wiązało  z 
wydatkowaniem  coraz  większych  pieniędzy  z  naszego  budżetu.  Mamy  coraz  więcej 
zespołów,  które  zwracają  się  do  nas  z   prośbą  o  dofinansowanie  wyjazdów,  udziału  w 
turniejach, itp. W momencie kiedy będziemy mieć własną instytucję kultury będziemy mieli 
możliwość pozyskania środków z różnych źródeł.
- radny Henryk Kończak  zwrócił uwagę, iż obraca się w środowisku oświaty i kultury, i to 
właśnie  to  środowisko  oczekuje  z  utęsknieniem na  tę  uchwałę,  czuje  się  jak  niechciane 
podrzucane  dziecko.  Osiągnęliśmy bardzo  wysoki  poziom,  ale  nie  stać  nas  na  realizacje 
wszystkich  działań  i  zagadnień,  które  te  zespoły  wymagają.  Utworzenie  ośrodka  kultury 
umożliwi pozyskanie dodatkowych środków finansowych, wyjazdów, kontaktów, rozwijania 
swoich umiejętności. 
- radny Wiesław Malisz zwrócił się po raz kolejny z prośbą o określenie wielkości środków. 
Podać w miarę przybliżone koszty. Natomiast stwierdzenie, że powołanie instytucji kultury 
odbędzie się w ramach tych  pieniędzy, które są zaplanowane na kulturę nie jest najlepsze. 
Jeżeli  Pani  wójt  zapewni,  że  z  rezerwy  budżetowej  dołożymy  na  wdrożenie  tego 
przedsięwzięcia  jest  gotowy głosować  za.  Nie  możemy  pozwolić  na  ograbienie  naszych 
świetlic ze środków, które są zaplanowane, a które nie są wystarczające na zrealizowanie 
wszystkich potrzeb. Wydamy kilkadziesiąt tysięcy na etat, i jednocześnie mamy możliwość 
pozyskania podobnej kwoty. Zdaniem radnego bilans będzie co najwyżej zerowy.
- Pani wójt Teresa  Mazurek po raz kolejny wyjaśniła, że jeżeli utworzymy instytucję kultury, 
to rada będzie decydować o  wielkości dotacji dla tej instytucji. Odnośnie kosztów to będzie 
to tylko koszt jednego etatu dla dyrektora.  Poza tym istnieje możliwość oszczędności. To 
państwo będziecie  decydować o  wielkości  środków finansowych dla  instytucji.  Poza  tym 
państwo  będziecie  mieli  wgląd  na  wszystkie  wydatki.  Jak  wskazała  Pani  wójt  pomysł 
powołania tej  jednostki  wyszedł  ze środowiska kulturalnego.  Oni  chce się  usamodzielnić, 
rozwijać.  W  momencie  kiedy  będzie  instytucja  kultury  zespoły  będą  miały  możliwość 
prowadzenia działalności gospodarczej, pobierania opłat za występy. Na dzień dzisiejszy nie 
mają takiej możliwości. Tak jak wskazała Pani wójt na wstępie normujemy stan prawny. I to 
są główne przesłanki skłaniające nas do podjęcia tej uchwały. 
- radna Regina Adamska zwróciła uwagę, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki na 
swoich posiedzeniach bardzo dokładnie przeanalizowała ten pomysł. Regulamin przewiduje, 
że instytucja będzie składała sprawozdania. Poza tym komisja będzie sprawować pieczę nad 
tą instytucją. Jeżeli faktycznie okaże się, że instytucja nie spełnia naszych oczekiwań to w 
każdej chwili możemy ja odwołać.  
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-radny Zbigniew Kondziarz zapytał jak na początku roku można mówić o oszczędnościach, 
można mówić ewentualnie o rezerwach. Na czym mamy oszczędzać. Radny zapytał ponadto 
co w kwestii boisk, placów zabaw.
-  odpowiedzi   radnemu  udzieliła   Pani  skarbnik  Anna  Szymkiewicz.  Mówiąc  o 
oszczędnościach  Pani  wójt  miała  na  uwadze  fakt,  że  instytucja  kultury  może  prowadzić 
działalność gospodarczą, natomiast jednostka budżetowa nie. Za prowadzenie działalności w 
postaci występów, instytucja może wystawiać faktury. Pozyskane w ten sposób środki będą 
stanowiły dochód i tym samym odciążą nasz budżet. Na dzień dzisiejszy zespoły nie mogą 
pobierać za swoje występy opłat. Musimy prawnie umożliwić rozwój naszych zespołów. Jeśli 
chodzi  o  mienie  to  mienie  jest  na  stanie  urzędu i   zostanie  protokolarnie  przekazane  do 
instytucji kultury.
-  na zakończenie dyskusji  Pani wójt  zwróciła uwagę,  iż coraz mniej  jest  organizowanych 
imprez  kulturalnych,  festynów,  itp.,  ponieważ  ludzie  mają  coraz  mniej  czasu.  Instytucja 
kultury będzie miała również w gestii organizowanie różnego rodzaju festynów. Pozwólmy na 
to, aby życie kulturalne w naszej gminie rozwijało się. 

Autopoprawkę przyjęto: 13 głosów za, 2 głosy wstrzymujące się, głosów przeciw nie było.
Uchwałę Nr VII/33/2007 podjęto stosunkiem głosów: 10 głosów za, 5głosów wstrzymujących 
się, głosów przeciw nie było.

7) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania  z działalności Gminnego 
Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Świdnicy  za  rok  2007  przedłożył  przewodniczący  Rady 
Gminy Świdnica Pan Henryk Sara.  Pozytywną opinię  wydała Komisja Zdrowia,  Ochrony 
Środowiska i Spraw  Socjalnych. Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr VII/34/2007 podjęto 
jednogłośnie – 15 głosami za.

8) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych   i  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2007  rok  przedłożył 
przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną opinię  wydała Komisja 
Zdrowia,  Ochrony Środowiska  i  Spraw  Socjalnych.  Dyskusji  nie  prowadzono.  Uchwałę 
Nr VII/35/2007 podjęto jednogłośnie – 15 głosami za.

Ad. 8.    Zapytania, interpelacje, wolne wnioski

Radny Zbigniew Karnowski:
1. W związku z  uchwaleniem regulaminu utrzymania czystości  i  porządku w gminie 

prosi  o  dostarczenie  ww  regulaminu  każdemu  mieszkańcowi  na  terenie  gminy. 
Mieszkańcy muszą wiedzieć i mieć odpowiedni czas na przygotowanie się, ponieważ 
nie wszyscy jeszcze mają podpisane umowy z Zakładem Oczyszczania Miasta.

Radny Eligiusz Janasik:
1. Prosi  o  postawienie  kontenera  przy  byłej  restauracji  KUFEREK  w  Słotwinie  lub 

zmusić właścicieli do uprzątniecia. Samopomoc chłopska tzw. GS przejęła ten obiekt, 
ale jest tam bardzo brudno. Poza tym obiekt się wali,

2. Radny zapytał co w sprawie byłej restauracji Uniwersalna w Słotwinie. Właściciel był, 
posprzątał, ale dachówki dalej spadają z dachu. Może dobrym rozwiązaniem byłoby 
rozebranie tego obiektu  i zrobienie w tym miejscu parkingu.
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Radny Roman Bogusławski:
1. W  Miłochowie   przestał  działać  sklep  GS-owski,  prawdopodobnie  budynek  też 

pozostanie  niewykorzystany.  GS  stawia  wysokie  warunki,  które  dla  potencjalnego 
klienta na prowadzenie sklepu są nie do przyjęcia. Być może należałoby przejąć ten 
obiekt i urządzić tam  świetlicę wiejską. 

2. Prosi o poczynienie starań,  na pozyskanie gruntu  pod boisko w Miłochowie oraz w 
Jagodniku. Prosi o rozpoznanie możliwości, aby od ANR  pozyskać grunt, który jest 
posadowiony  po  prawej  stronie  drogi  wiodącej  do  Gogołowa.  (na  wysokości  wsi 
Miłochów)

3. Radny zgłosił, że na świetlicy w Gogołowie 5 na 9 grzejników nie działa,
4. Prosił  o  posprzątanie  rowów. Słyszał,  że ma ruszyć  program, że to mieszkańcy w 

ramach pomocy społecznej będą świadczyć prace na rzecz porządku w gminie.  

Radny Tadeusz Szybiński:
1. Zapytał,  czy  są  uzgodnienia  z  powiatem  co  do  budowy chodników  i  kto  będzie 

wykonywał te prace- czy nasi pracownicy interwencyjni czy inna firma?
2. W Lutomi Dolnej od krzyżówki jak skręca się na Małą Lutomię na odcinku dwustu 

metrów drogi  od Nr 39 do SKR-u  jest  6 słupów telefonicznych. Z informacji  od 
pracownika telekomunikacji słupy z tą linią są nieczynne ponieważ jest nowa linia. 
Sprawa ta ciągnie się już od ok. roku i w dalszym ciągu nie ma uzgodnień czy można 
te słupy wykopać. Telekomunikacja żadnych kosztów by nie poniosła ponieważ słupy 
te zostaną wykorzystane przez mieszkańców wioski.

3. Radny zapytał  czy byłaby możliwość,  aby ZOM udostępnił  worki  foliowe  z  logo 
firmy i żeby worki   były do sprzedania o sołtysa. Byłoby to dogodne rozwiązanie dla 
mieszkańców  szczególnie  w  okresie  wiosny.  W  innych  miastach  i  gminach 
rozwiązanie takie zdaje egzamin.

Radny Henryk Kończak:
1. prosi o wystąpienie do Zarządu Dróg Powiatowych o zadbanie  o mosty i wiadukty na 

drodze Świdnica – Zagórze Śląskie ( uprzątnięcie poboczy  na mostach i wiaduktach 
oraz pomalowanie poręczy)

Radny Henryk Sara:
1. prosi  o  zwrócenie  uwagi  właścicielowi  rzeki  Pilawa  na  terenie  Grodziszcza,  żeby 

poczynił starania w wycięciu krzaków, które rosną w korycie rzeki.

Ad. 9.

Informację o działalności przewodniczącego Rady Gminy Świdnica złożył przewodniczący 
rady Pan Henryk Sara.  Szczegółowa informacja zawarta jest  w załączniku do niniejszego 
protokołu. Po wysłuchaniu informacji dyskusji nie prowadzono. 

Ad. 10

Sprawozdania  z  działalności  stałych  Komisji  Rady Gminy w  okresie  miedzy sesjami  (w 
oparciu o protokoły z posiedzeń) złożyli przewodniczący:
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a) Komisji  Zdrowia,  Ochrony  Środowiska  i  Spraw  Socjalnych  –dyskusji  nie 
prowadzono,

b) Komisji  Gospodarki  Komunalnej,  Przestrzennej  i  Budownictwa  –  dyskusji  nie 
prowadzono. Przewodniczący w imieniu całej komisji wyraził zadowolenie z pracy 
Pana Bartłomieja Strózika – kierownika DIIT.

c) Komisji Rolnictwa i Leśnictwa – komisja nie odbyła posiedzenia,
d)  Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – dyskusji nie prowadzono,
e) Komisji Budżetu i Finansów – dyskusji nie prowadzono,
f) Komisji Rewizyjnej – dyskusji nie prowadzono.

Ad. 11. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wolne wnioski.

• Dla  radnego  Zbigniewa  Karnowskiego  –  odpowiedzi  udzieliła  Pani  wójt  Teresa 
Mazurek, wskazując, iż na każdym zebraniu wyborczym mieszkańcy są informowani 
o  regulaminie  oraz  o  tym,  że  będzie  on  wdrażany  w  życie.  Na  dzień  dzisiejszy 
jesteśmy w trakcie weryfikacji list mieszkańców, którzy mają podpisane umowy  z 
ZOM. Zweryfikujemy to z naszymi listami mieszkańców i będziemy mieli wiedzę ilu 
mieszkańców  nie  ma  podpisanych  umów.  Ci  mieszkańcy,  którzy  nie  maja 
podpisanych umów dostaną czas na ich zawarcie.  Dopiero w momencie kiedy nie 
wykorzystają  tego  czasu  będziemy  wyciągali  konsekwencje  a  będą  nimi  kary 
administracyjne. To samo dotyczy nieczystości płynnych. 

• Dla radnego Eligiusza Janasik – przekażemy informację do GS, możemy ich tylko 
prosić o to, aby zajęli się tematem. Pani wójt odpowiedziała ponadto, iż nie widzi 
potrzeby  podstawiania  kontenera, ponieważ nie są to nasze śmieci. Wystąpimy do 
GS-u ze stosownym pismem  oraz wystąpimy do właścicieli Restauracji Uniwersalna.

• Dla  radnego  Romana  Bogusławkiego  –  odnośnie  obiektu  po  sklepie  będziemy 
rozmawiali z przedstawicielami GS, pomysł zagospodarowania obiektu na świetlice 
wiejską  jest  dobry.   Zobaczymy  jakie  postawią  nam  warunki.  Odnośnie  boisk  – 
jesteśmy  na  etapie  wzmocnienia  działań  w  stosunku  do  Jagodnika.  Rozmowy 
odbywały się we Wrocławiu. Pozostała tylko kwestia rozwiązania umowy przez Pana, 
który dzierżawi  ten grunt. Odnośnie Miłochowa- temat do rozpoznania. Jeśli chodzi o 
grzejniki na świetlicy w Gogołowie Pani wójt wyjaśniła radnemu, iż nie ma potrzeby 
czekać do sesji.  Takie sprawy można zgłaszać u Pani dyrektor  Gminnego Zespołu 
Oświaty. 
Pani wójt wyjaśniła również, iż przystępujemy do programu związanego z pracami 
społecznie użytecznymi. Polega to na tym, iż podpisujemy umowę z Urzędem Pracy 
na realizację takiego programu. Program ten dotyczy osób trwale bezrobotnych, bez 
prawa do zasiłku, które korzystają z pomocy społecznej. W tej chwili podpisujemy 
umowę na 65 osób. Osoby będą pracowały przez 10 godzin w tygodniu, za prace będą 
otrzymywały 6 zł brutto na godzinę. Wynagrodzenie będzie wypłacał UP, natomiast 
my będziemy organizowali pracę. Osoby te będą wykonywały prace porządkowe przy 
świetlicach,  przy  obiektach  użyteczność  publicznej,  do  koszenia  rowów,  do  prac 
melioracyjnych, itp. Osobami tymi będą kierować w poszczególnych miejscowościach 
sołtysi. Odnośnie sprzętu – w części rady sołeckie posiadają taki sprzęt, część sprzętu 
zostanie zapewniona z naszej strony. Poza tym na naradzie sołtysów zostało ustalone, 
aby  ze  środków  rad  sołeckich  przeznaczonych  na  estetykę  i  pielęgnowanie  wsi 
zakupić drobny sprzęt. Program rusza od 12 marca.

• Dla radnego Tadeusza Szybińskiego – prawdopodobnie uda się zmontować 2-3 grupy 
chodnikowe. Odnośnie słupów telefonicznych rozmawialiśmy już z telekomunikacją i 
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na dzień dzisiejszy mamy rozbieżne ze sobą informacje. My uzyskaliśmy informację z 
TP, że linie są czynne. Będziemy jeszcze rozmawiać w tej sprawie. Zaś co do worków 
na śmieci – to jest bardzo dobry pomysł. Przekażemy informację do ZOM-u.

• Dla  radnego  Henryka  Kończaka  –  przekażemy  sprawę  do  Służby  Drogowej  w 
Jaworzynie. 

• Dla radnego Henryka Sary – jesteśmy umówieni na wizytacje Zarządu Regionalnego. 
Takie prace porządkowe mają zostać wykonane. 

Ad. 12.     Sprawy różne

Pani  wójt  Teresa  Mazurek  poinformował  radnych,  że  w  niedzielę  4  marca  będzie 
uczestniczyła w uroczystości 100 urodzin Pani Józefy Bilskiej – mieszkanki Komorowa. 

Radny Eligiusz Janasik złożył wniosek o zorganizowanie szkolenia radnych. Przewodniczący 
rady Pan Henryk Sara odpowiedział, że jest w trakcie zbierania ofert szkoleniowych, prędzej 
czy później takie szkolenie zostanie zorganizowane.

Radny  Henryk  Kończak  wyraził  podziękowanie  za  pomoc  w  zorganizowaniu  30  edycji 
Turnieju Ogólnopolskiego Wiedzy Pożarniczej „Młodzież zapobiega pożarom”. 

Radny Roman Bogusławski  poinformował,  iż   istnieje  pilna  potrzeba  powołania  nowych 
delegatów do Związku Zlewni Rzeki Bystrzycy. Kadencja delegatów zakończyła się z upływa 
kadencji  rady.  Od strony formalnej wszystko jest  załatwione, tylko w tej chwili  stan tego 
związku  jest  w  zawieszeniu.  Radny  poprosił  o  podjęcie  działań  mających  na  celu  jak 
najszybsze  wybranie  nowych przedstawicieli.  Poza  tym radny poinformował,  że  otrzymał 
pismo  z  RIO  obligujące  związek  do  sporządzania  sprawozdań.  Na  dzień  dzisiejszy  nie 
jesteśmy w stanie tego zrobić.

Pani  wójt  Teresa  Mazurek  wskazała,  że  do  17  marca  trwają  jeszcze  zebrania  wyborcze 
sołtysów. Po tym terminie musimy podająć uchwałę o powołaniu inkasentów i  wtedy tez 
będziemy przygotowywać uchwałę o delegatach do związku. 

Przewodniczący rady Pan Henryk Sara poinformował  radę,  iż  otrzymał  pismo,  w którym 
mieszkanka naszej  gminy złożyła  skargę  na  pracę  urzędu.  Pismo zostanie  przekazane  do 
Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia.

Ad. 13.   Zakończenie sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku VII sesji rady Gminy Świdnica 
przewodniczący rady podziękował za udział i zakończył obrady.

Na tym protokół zakończono:
Protokołowała:
S. Nosal
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